
Enkätfrågorna ställdes av Magasin Friluftsliv, som är Friluftsfrämjandets fristående medlemstidning, i slutet av juni 2023.
Samtliga riksdagspartier hade besvarat frågorna den 18 augusti 2023.

Av utrymmesskäl har vi fått korta några av motiveringarna från L, MP och V.

Magasin friluftslivs partienkät 2023

Det här är Friluftsfrämjandet 
Friluftsfrämjandet är en demokratisk, partipolitiskt och 
religiöst obunden, ideell organisation som genom fri-
luftsliv verkar för folkhälsa, livsglädje och respekt för 
naturen. Med ca 110 000 medlemmar, 8000 ledare, 300 
lokalavdelningar, verksamhet i 360 förskolor och skolor, 
och skidskola i 80 skidbackar är Friluftsfrämjandet Sveri-
ges största friluftsorganisation.

Det här är Magasin Friluftsliv
Magasin Friluftsliv är Frilustsfrämjandets fristående 
medlemstidning och ett av Sveriges största magasin om 
friluftsliv, äventyr och resor. Friluftsliv kommer ut fyra 
gånger per år och innehåller nyheter, guider samt beva-
kar friluftspolitiken. Vi testar friluftsutrustning och delar 
med oss av praktisk kunskap, som hur du använder kom-
passen, vallar skidorna och sköter dina vandringskängor.



V S MP C L KD M SD

JA JA JA JA JA JA JA JA
Det är tydligt 
att människor 
mår bättre av att 
kunna vara ute i 
naturen och på 
egen hand eller 
i föreningsform 
utöva friluftsaktivi-
teter. Den kunskap 
om naturen som 
friluftsrörelsens 
bidrar med är 
också en viktig 
pusselbit för att 
öka samhällsen-
gagemanget kring 
miljöfrågor.

Friluftslivet bi-
drar till en positiv 
samhällsutveck-
ling. Vi socialde-
mokrater anser att 
förutsättningarna 
för människor att 
utöva friluftsliv ska 
fortsätta att ut-
vecklas i alla delar 
av landet.

Ett rikt friluftsliv 
ger bättre hälsa 
och ser till att fler 
människor får 
komma ut och njuta 
av vår fantastiska 
natur. Friluftslivet 
ger även jobb i hela 
landet och byg-
ger broar mellan 
människor. Kun-
skapen om naturen 
och möjligheten 
att vistas i den ger 
förutsättningar för 
ett livslångt positivt 
välbefinnande.  Allt 
färre barn och unga 
vistas regelbun-
det i naturen, här 
spelar friluftslivet 
en viktig roll för att 
bryta trenden. Att 
fler älskar natu-
ren kan också öka 
engagemanget och 
viljan att skydda 
och vårda den för 
kommande genera-
tioner. 

Fysisk aktivitet och 
naturupplevelser 
är viktigt både för 
att människor ska 
må bra här och nu 
och för att undvika 
kostnader och li-
dande i framtiden.

En stor del av 
människors 
motionerande 
och idrottande 
sker spontant och 
utanför fören-
ingslivet. Det blev 
inte minst tydligt 
under pandemin, 
då många tog 
tillfället i akt att 
upptäcka friluftsli-
vet som möjlighet 
till motion och 
rekreation. Det är 
därför det exem-
pelvis är viktigt för 
friluftslivet att vi 
säkrar tillgången 
till Sveriges 30 
nationalparker 
och mer än 5 000 
naturreservat.

Friluftslivet bidrar 
mycket positivt till 
människors möj-
ligheter att använ-
da sjö, skog och 
mark för rekrea-
tion och motion. 
Det bidrar också 
aktivt till människ-
ors förståelse av 
och vilja att bevara 
och ta hand om 
natur och kultur-
landskap. Krist-
demokraterna ser 
civilsamhällets or-
ganisationer som 
en bärande del av 
samhällsbygget.

Moderaterna anser 
att friluftslivets 
organisationer är 
en viktig del av den 
svenska demokra-
tin och civilsam-
hället. Friluftsliv 
har också en stor 
betydelse för folk-
hälsan. Friluftslivet 
skapar dessutom 
tiotusentals arbets-
tillfällen i Sverige. 

All forskning visar 
på det och egna 
erfarenheter be-
kräftar det. Pande-
min synliggjorde 
inte minst det 
ökade stillasittan-
det hemma det 
tydligt, dvs vårt 
behov att vistas 
ute i naturen. 

Fråga: Anser ert parti att friluftslivet bidrar till positiva samhällsbidrag?



V S MP C L KD M SD

JA JA JA JA JA KANSKE JA JA
Oavsett förutsätt-
ningar ska alla 
människor, där-
ibland barn och 
unga, ha möjlighet 
att vistas i naturen 
och utöva frilufts-
liv med allemans-
rätten som grund. 
Särskilt viktigt är 
det att de som är 
friluftsovana får 
möjlighet att prova 
på och komma 
i kontakt med 
svenskt friluftsliv.

Miljöpartiet vill 
att alla som vill 
utöva friluftsliv ska 
kunna göra det 
på ett så enkelt 
sätt som möjligt. 
Tyvärr ser vi idag 
att det är stor 
skillnad mellan 
olika grupper i hur 
mycket man kom-
mer ut i naturen 
- såväl bakgrund 
som ekonomi har 
betydelse. Vi vill 
minska denna 
”naturklyfta” så att 
fler både får upp-
leva naturen och 
de positiva värden 
det innebär för 
hälsa och välbe-
finnande. Under 
pandemin fick fler 
upp ögonen för 
naturen, som kan-
ske tidigare inte 
hade friluftsvana. 
Det är något vi vill 
bygga vidare på. 

Att fler människor 
rör på sig och tar 
del i friluftslivet är 
avgörande för att 
nå målen i folkhäl-
sopolitiken.  

Möjligheten att 
utöva friluftsliv 
påverkas av olika 
faktorer. Kommu-
nerna, men även 
regioner, spelar en 
viktig roll i sam-
hällsplaneringen. 
Det kan handla 
om ökad tillgäng-
lighet till grönom-
råden och plane-
ring för att värna 
naturområden vik-
tiga för friluftslivet. 
Tillgängligheten 
för individer med 
funktionsvariation 
är särskilt viktig att 
uppmärksamma. 
Friluftslivets status 
i samhället bör 
stärkas. Genom 
fritidskortet satsar 
regeringen på 
att sänka trösk-
larna så att fler 
barn och unga 
ska komma ut i 
naturen genom 
civilsamhället. 

Det viktiga är att 
människor får 
möjligheten att 
upptäcka naturen 
och de möjligheter 
som friluftslivet 
ger. De som så vill 
har sedan möjlig-
het att använda 
friluftslivet för 
rekreation och 
motion. Den störs-
ta betydelsen för 
att fler ska utöva 
friluftsliv är att de 
föreningar som 
organiserar, utbil-
dar och möjliggör 
friluftsliv har goda 
förutsättningar att 
bedriva sin verk-
samhet. 

Framför allt är det 
viktigt att barn och 
unga får med sig 
en grundläggande 
kunskap om att 
vistas och röra sig 
i skog och mark, 
om allemansrät-
ten och om olika 
situationer som vi 
kan ställas inför i 
naturen.  

Och mer behöver 
göras för att fri-
luftslivet även mö-
ter skolungdomar. 
Det är beklagligt 
att friluftsdagar-
na i skolan togs 
bort av tidigare 
regering, en fråga 
vi driver för att 
återinföra igen.

Fråga: Är det viktigt att få fler friluftsovana att utöva friluftsliv?



V S MP C L KD M SD

NEJ KANSKE KANSKE KANSKE KANSKE NEJ KANSKE KANSKE
Vi har inget 
idrottspolitiskt 
program heller 
utan utvecklar vår 
politik genom riks-
dagsmotionerna vi 
lägger varje år.

I vårt idrottspolitis-
ka program lyfter 
vi friluftslivsfrågor-
na.

Vi kommer att se 
över detta under 
denna mandat-
period. Redan i 
höstas samlade 
vi delar av vår 
friluftslivspolitik i 
en större kommit-
témotion till riks-
dagen och vi har 
länge drivit på för 
friluftslivets förut-
sättningar. Därutö-
ver har vi särskilda 
program för vår 
natur- och utbild-
ningspolitik, vilket 
är förutsättningar 
för ett rikt frilufts-
liv. Men vi kommer 
att se över hur 
vi kan vässa vår 
friluftslivspolitik 
ytterligare, even-
tuellt i form av ett 
särskilt program.  

Centerpartiet 
presenterar varje 
höst en samlad 
och uppdate-
rad idrotts- och 
friluftslivspolitik 
genom en mo-
tion i Riksdagen. 
Vi jobbar just nu 
med att utveckla 
politiken inför 
höstens motion 
och koppla ihop 
idrotts-, friluftslivs- 
och folkhälsofrå-
gorna. I år ska vi 
även diskutera 
och fatta beslut i 
frågorna på parti-
stämman.

Liberalerna tar 
ständigt fram ny 
politik. Så sent 
som förra året 
presenterade vi 
en rapport där 
flera förslag för ett 
starkare friluftsliv 
i Sverige ingår. Vi 
fortsätter i år och 
kommer att sam-
las i höst för att 
bland annat disku-
tera vår politik för 
friluftslivet.

Friluftsfrågorna 
spänner över flera 
fält och har sin na-
turliga del i andra 
typer av politis-
ka program och 
förslag, exempelvis 
miljö-, kultur-, 
idrotts- och lands-
bygdspolitiska 
program. 

Moderaternas fri-
luftspolitik formu-
leras i de motioner 
som kommittén 
har lämnat in i 
riksdagen. Alli-
ansregeringen 
överlämnade 
2010 den första 
friluftspolitiska 
propositionen till 
riksdagen. Den 
följdes 2012 av 
tio mål för frilufts-
politiken. Tyvärr 
har inte målen 
uppnåtts. Vi vill 
stärka friluftslivet 
så att målen kan 
nås. Moderaterna i 
kulturutskottet för 
därför diskussio-
ner kring möjlig-
heten att i första 
hand ta fram ett 
mer omfattande 
friluftspolitiskt 
program. 

Vi har idag en väl 
genomarbetad 
riksdagsmotion 
som behandlar 
flera friluftsfrågor. 
Vi kommer säker-
ligen arbeta fram 
ett friluftspolitiskt 
program framöver. 

Fråga: Planerar ni för att ta fram ett friluftspolitiskt program liknande de 
idrottspolitiska program som de flesta partier har? 



V S MP C L KD M SD

JA JA JA JA JA JA JA JA
Vi anser att 
strandskyddets ut-
formning bör för-
enklas så att det 
ska bli enklare att 
bygga strandnära 
på landsbygden 
samtidigt som vi 
värnar miljön och 
den allemansrätts-
liga tillgången.   

Strandskyddet 
finns för att säkra 
allemansrätten 
längs stränder 
och bevara goda 
livsvillkor för växt- 
och djurliv i vatten 
och på land. Men 
regelverket behö-
ver reformeras för 
att bli mer anpas-
sat, flexibelt och 
ändamålsenligt 
så att möjligheten 
till utveckling ökar 
även på landsbyg-
den.

Vi vill stärka 
allemansrätten. Vi 
behöver bland an-
nat stärka strand-
skyddet i områ-
den med högt 
exploateringstryck, 
genom att begrän-
sa antalet grunder 
för dispens. Vi vill 
stärka efterlevna-
den av rådande 
lagstiftning för att 
undvika att per-
soner annekterar 
mark som är till 
för alla. Vi vill även 
höja straffen för 
olovlig markan-
vändning. Därut-
över behöver vi 
stärka informatio-
nen om vår svens-
ka allemansrätt.

Absolut! Detta ska 
ske med respekt 
för äganderätten. 
Allemansrätten 
innehåller också 
skyldigheter. 

Allemansrätten 
har stor betydelse 
och den ska vi 
vara rädda om. 
Att ha fritt tillträde 
till skog och mark 
är en viktig del av 
den svenska iden-
titeten. Rätten får 
inte missbrukas.

Allemansrätten 
är viktig och 
används av de 
flesta på ett sätt 
som skapar glädje 
och trivsel. Ibland 
händer det dock 
att allemansrät-
ten krockar med 
andra intressen, 
exempelvis när 
nya näringar växer 
fram som använ-
der allemansrätten 
som grund men 
som krockar med 
miljöintressen 
eller markägares 
intressen. Krist-
demokraterna vill 
utreda hur nuva-
rande lagstiftning 
fungerar i prakti-
ken i förhållande 
till allemansrätten 
– som i sig ska 
värnas.

Allemansrätten är 
grundläggande för 
allas möjlighet att 
utöva ett hållbart 
och hänsynsfullt 
friluftsliv.

Allemansrätten 
är unik för Sve-
rige och något vi 
värnar högt. Vi 
behöver däremot 
upplysa om alle-
mansrätten mer, 
och vill att man 
pratar mer om det 
i skolan. 

Fråga: Bör allemansrätten bevaras och upprätthållas? 



V S MP C L KD M SD

JA NEJ JA KANSKE KANSKE KANSKE KANSKE KANSKE
Det har varit viktigt 
för oss att skapa så 
goda förutsättningar 
som möjligt för fler 
att kunna vara aktiva 
i skog och mark. Vi 
har haft högre anslag 
till naturvården än 
de olika regeringar-
na de senaste åren 
och gjort satsningar 
på upprustning av 
fjälleder, motionsspår 
och tillgängliggöran-
det av naturreservat 
mm. I Vänsterpar-
tiets budgetförslag 
för 2023 satsade vi 
1,8 miljarder kronor 
mer än regeringen på 
naturvårdsanslaget. Vi 
verkar för att ansla-
get ska höjas från 
den mycket låga nivå 
som regeringen nu 
har, men i dagsläget 
är det inte klart hur 
höstens budgetförslag 
kommer se ut.

Vi satsar 250 
miljoner kr mer 
än regeringen på 
naturvårdsansla-
gen i den senaste 
statsbudgeten. Vi 
anser att anslaget 
bör användas till 
insatser för skötsel 
och förvaltning 
av skyddad natur, 
bevarande och 
restaurering av 
biologisk mång-
fald, tillgängliggöra 
naturreservat och 
insatser för ett 
förstärkt frilufts-
liv. Vi anser att 
satsningen är 
också en satsning 
på arbetstillfällen 
i glesbygd då den 
högerkonserva-
tiva regeringens 
förslag är ett hårt 
slag mot lands-
bygdspolitiken och 
miljöpolitiken.

Naturpolitiken har 
länge varit en prio-
riterad fråga för Mil-
jöpartiet och vi har 
målmedvetet under 
vår tid i regeringen 
arbetat för att öka 
anslagen för skötsel 
och skydd av natur. 
Det är inte annat 
skamligt att regering-
en skurit ner ansla-
gen till naturvården. I 
vår skuggbudget från 
2022 förstärkte vi 
miljöarbetet kraftigt 
i jämförelse med 
regeringens budget, 
däribland skötsel av 
naturområden, stärkt 
biologisk mångfald, 
resurser för skötsel-
åtgärder i skyddade 
områden. Exakt hur 
vår skuggbudget 
kommer att se ut i 
höst får vi återkom-
ma till, men detta är 
ett prioriterat område 
för Miljöpartiet.

Vi tar ställning 
i konkreta bud-
getfrågor senare 
under hösten 
men för idrotts- 
och friluftslivet 
är kommunernas 
ekonomi otroligt 
viktig. En stärk 
kommunekonomi 
är helt avgörande 
om vi ska få fler 
och tryggare sti-
gar, löpspår, skid-
spår, vandrings-
leder, badplatser, 
promenadstråk 
och tillgängliga 
friluftsområden i 
hela landet och 
för människor 
med olika förut-
sättningar.

Sverige befinner 
sig i ett svårt 
ekonomiskt läge, 
och regeringen 
har varit tvungen 
att lägga en stram 
budget. Det svens-
ka friluftslivet är 
värt att värna och 
investera i. Reger-
ingen har budge-
terat 50 miljoner 
kronor per år till 
och med år 2027 
för utveckling och 
underhåll av vand-
ringsleder och fjäl-
leder. Liberalerna 
vill självklart satsa 
mer på underhåll 
och utveckling av 
leder, byggnader, 
tillgänglighetsin-
stallationer och 
andra viktiga delar 
av infrastrukturen 
som möjliggör ett 
rikt friluftsliv, så 
snart som ekono-
min tillåter.

Effekterna av den 
politik man driver 
måste alltid utvär-
deras och följas 
upp för att säker-
ställa att den har 
de effekter som 
man eftersträvar 
– så också här. 
Samtidigt är det 
viktigt att poäng-
tera att resultatet 
av den samlade 
politiken och olika 
aktörers insatser 
inte är avhängigt 
en enskild post i 
statens budget. 

Det är tuffa 
ekonomiska tider, 
och tyvärr så 
har alla delar av 
samhället känt av 
en neddragning. 
Som det ser ut 
nu, hoppas vi på 
att kunna verka 
för att de frilufts-
politiska målen 
på sikt ska kunna 
nås. Diskussioner 
om höstbudgeten 
pågår.  

Det är viktigt att 
våra vandringsle-
der och friluftsom-
råden sköts om 
och tas om hand. 
Inte minst handlar 
det om respekten 
gentemot natu-
ren och djuren. 
Anslagen ska ligga 
på en nivå som 
säkerställer det. 

Fråga: Naturen är friluftslivets idrottsarena. I senaste stadsbudgeten skars naturvårdsanslaget 
ner rejält vilket leder till försämrade möjligheter att underhålla och utveckla vandringsleder, 

naturreservat och friluftsområden. Vill ni återställa anslaget i höstbudgeten 2023?



V S MP C L KD M SD

JA JA JA JA JA JA JA JA
Ja, en mycket vik-
tigt roll och vi har 
tidigare föreslagit 
en höjning av för-
eningsbidragen.

Civilsamhället är 
en central och 
avgörande aktör 
för det svens-
ka friluftslivet. 
Svenskt Friluftslivs 
medlemsorgani-
sationer gör ovär-
derliga insatser.

Civilsamhället har 
en oerhört viktig roll. 
De ideella friluftsor-
ganisationerna 
samlar 1,6 miljoner 
människor och nära 
7000 lokala och 
regionala föreningar. 
Detta är avgöran-
de för att bidra till 
gemenskap och fri-
luftsaktiviteter i hela 
Sverige. Det finns 
så mycket kunskap 
och det bör vi ta 
tillvara ännu mer. Vi 
höjde anslagen till 
friluftslivsorganisa-
tionerna under vår 
tid i regeringen och 
vill öka dessa ytter-
ligare, inte minst för 
att utöka ledarledd 
verksamhet och 
överbrygga natur-
klyftan. Vi vill även 
jämna ut skillnader-
na mellan friluftsliv 
och idrott vg sociala 
avgifter för ledarer-
sättningar.

Friluftsliv, idrott, 
socialt arbete och 
kultur är tydliga 
exempel på hur 
civilsamhället gör 
skillnad. Politikens 
uppgift är att riva 
hinder och röja 
väg för denna 
utvecklingskraft. 
Utan ett starkt 
engagemang från 
civilsamhället 
kommer vi inte 
att lyckas i denna 
fråga eller andra 
frågor.

För att stärka fri-
luftslivets status i 
samhället behöver 
fler människor få 
möjlighet att utöva 
friluftsliv i dag och 
i framtiden. I det 
arbetet spelar det 
civila samhället 
en av görande 
roll, och det gäller 
självfallet alla de 
aktörer vars verk-
samhet bidrar till 
en sådan utveck-
ling.

Civilsamhället har 
den enskilt största 
betydelsen för ett 
levande friluftsliv 
och för människ-
ors kunskap om 
och kontakt med 
naturen. Ideella 
organisationer är 
en bärande del av 
samhället. Det är i 
det civila samhäl-
let som människ-
ors engagemang 
på bästa sätt tas 
tillvara och utveck-
las. Kristdemo-
kraterna vill ha en 
generös avdrags-
rätt för gåvor till 
ideella organisa-
tioner som ett sätt 
att stärka deras 
ekonomi och 
människors direk-
ta engagemang.

Moderaterna an-
ser att friluftslivets 
organisationer 
är en viktig del 
av den svenska 
demokratin och 
civilsamhället. 
Därutöver utgör 
Svenskt Friluftslivs 
medlemsorganisa-
tioner en betydan-
de kunskapsbä-
rare som behöver 
uppmuntras för 
att i högre grad 
vara en tillgång för 
svensk beredskap.

För oss är det 
viktigt att civilsam-
hället och frilufts-
livet samverkar 
nära varandra. Det 
är viktigt att alla 
hjälps åt att föra 
fram budskapet 
om att vi måste ta 
hand om vår natur 
när vi vistas i den.

Fråga: Har civilsamhället i er vision en roll för att sprida friluftskompetens och 
kunskap om naturen?



V S MP C L KD M SD

KANSKE KANSKE JA KANSKE JA KANSKE JA JA
Vi anser att fri-
luftsorganisationer-
na ska få ett högre 
anslag men har 
inte landat i vilken 
summa vi ska fö-
reslå till hösten. Vi 
har motionerat om 
att även friluftslivs-
organisationerna 
bör få lägre kost-
nader för sociala 
avgifter precis som 
idrotten. På så sätt 
kan man förhopp-
ningsvis attrahera 
fler ledare och få 
igång mer verksam-
het. Vi ser att det 
finns en stor poten-
tial att nå fler barn 
som inte lockas av 
tävlingsmomentet 
i idrotten men som 
skulle kunna få 
ett positivt socialt 
sammanhang inom 
det organiserade 
friluftslivet. 

Vi socialdemokra-
ter fördubblade 
2022 anslaget till 
Svenskt Frilufts-
liv – från ca 50 
miljoner kronor 
till cirka 100 
miljoner kronor. 
Vi får återkomma 
till frågan om yt-
terligare höjning-
ar av anslaget till 
friluftslivet.

Friluftslivets förut-
sättningar behöver 
säkras och utvecklas 
så att fler får möj-
lighet till ett aktivt 
friluftsliv. Vi vill utöka 
det statliga stödet 
till friluftsorganisa-
tionerna och vi vill 
att det undantag i 
socialavgiftslagen 
för ledarersättningar 
som gäller för med-
lemmar i Riksidrotts-
förbundet även ska 
gälla för frilufts- och 
ungdomsorganisa-
tioner. Miljöpartiet 
vill inrätta en sär-
skild fond för att ge 
kommunerna bättre 
stöd i planering och 
byggande av anlägg-
ningar och utemiljöer 
för rörelse och fritid, 
samt stärka tillgång-
en till tätortsnära 
natur, friluftsområden 
och naturreservat.

Vi tar som nämnt 
ovan ställning i 
konkreta bud-
getfrågor senare 
under hösten. Att 
aktivera ännu fler 
människor är ett 
viktigt folkhälso-
politiskt mål för 
Centerpartiet. Det 
handlar om bättre 
förutsättningar för 
föreningslivet men 
också om stärkt 
kommunekonomi, 
hållbar finansie-
ring av skolan och 
hur vi organiserar 
det lokala folkhäl-
soarbetet i stort.  

Friluftslivet främjar 
fysisk aktivitet ge-
nom hela livet och 
säkerställer inte 
minst fler friska 
år i livet. Det finns 
en viktig potential 
i friluftslivet som 
Liberalerna vill få 
fram. Ett sätt att 
säkerställa att fler 
tar del av friluftsli-
vet är fritidskortet 
som ett direkt stöd 
till barn och unga 
för att komma ut i 
friluftslivet. Fram-
åt vill Liberalerna 
fortsätta satsa för 
fler att få ta del av 
Sveriges fantastis-
ka natur.

Vi är absolut 
beredda att disku-
tera ökat stöd till 
friluftslivsorganisa-
tioner och Krist-
demokraterna är 
det parti som drivit 
att det ska finnas 
en avdragsrätt för 
gåvor till ideella or-
ganisationer, som 
ett sätt att stärka 
deras ekonomi och 
människors direkta 
engagemang. Poli-
tik måste bedrivas 
på ett sätt som gör 
civilsamhället så 
självständigt från 
staten som möjligt, 
så att organisatio-
ner kan bedriva sin 
verksamhet efter 
egna prioriteringar 
och utan att vara 
beroende av poli-
tiken.

Vi vet sedan tidigare 
att väldigt många 
människor utövar 
ett aktivt friluftsliv 
vilket är positivt inte 
minst ur ett folkhäl-
soperspektiv. Främja 
fys- utredningen 
är ett viktigt bidrag 
till utformandet av 
framtidens frilufts-
politik. Just nu ligger 
utredningen på re-
geringens bord. När 
regeringen lämnar 
sitt förslag till riks-
dagen blir det också 
naturligt att disku-
tera anslaget. M har 
också varit drivande 
i satsningen Fri-
tidskortet som kom-
mer att stärka barn 
och ungas möjlighet 
till idrottande och 
kultur. Bara 2024 är 
731 miljoner kronor 
avsatta.

När sverigede-
mokraterna la 
ett eget bud-
getanslag hade 
vi en ökning till 
friluftsanslaget. 
Detta är en fråga 
vi driver i tidö-
samarbetet.  

Fråga: Trots att det organiserade friluftslivet samlar 1,8 miljoner medlemskap, ungefär hälften så många som idrotts-
rörelsen, får friluftslivsorganisationerna bara motsvarande fem procent av det statliga anslag som ges till idrottsrö-

relsen. Nu föreslår Främja fys-kommittén i sitt slutbetänkande att den statliga friluftslivsbudgeten ska dubbleras i ett 
första steg. Vill ert parti genom stärkta anslag gör det möjligt för friluftslivsrörelsen att aktivera ännu fler människor? 
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Det är under all 
kritik att den här 
utvecklingen fått 
fortgå så länge. 
Vi har motionerat 
om att Skolverket 
ska få ett tydliga-
re ansvar för att 
vända den här 
utvecklingen och 
att det ska ingå i 
skolans uppdrag 
att undervisa om 
allemansrätten. 

Det är oroande 
att det frilufts-
politiska målet 
för skolan inte 
uppfylls. Det 
är förstås oac-
ceptabelt att 
endast hälften av 
eleverna får den 
friluftsundervis-
ning de har rätt 
till.  Här behöver 
åtgärder vidtas 
avseende styr-
ning, uppföljning 
och kompetens-
utveckling.

Genom skolan kan 
alla barn i Sverige 
ges en likvärdig 
möjlighet att prova 
på trygga frilufts-
aktiviteter och även 
etablera en livslång 
relation till naturen. 
Vi förordar att Skol-
verket får ett tydligt 
uppdrag att ansvara 
för målet ”Ett rikt 
friluftsliv i skolan”, 
att friluftslivet tas 
tillvara som en pe-
dagogisk resurs och 
att det kollegiala 
ämnesövergripande 
samarbetet stärks, 
då friluftslivet har 
en tydlig koppling 
till mål inom flera 
olika ämnen. Alla 
elever ska få lära sig 
allemansrätten, fler 
få besöka natursko-
lor. En aktiv sam-
hällsplanering vg 
friluftsinfrastruktur 
behövs.

Vi vill ge Skolver-
ket i uppdrag att 
ta fram metod-
stöd för fysisk 
aktivitet och sätta 
av pengar som 
stimulerar till 
mer rörelse i sko-
lan utifrån lokala 
förutsättningar. 
Friluftsundervis-
ning är en viktig 
och nödvändig 
del av detta.  

Lärare kämpar varje 
dag med att få tiden 
och resurserna att 
gå ihop med läro-
planens kunskaps-
uppdrag. Liberalerna 
menar att brister i 
kvalitet, exempelvis 
avsaknad av frilufts-
undervisning i idrott-
sämnet, aldrig ska 
accepteras. Utöver att 
vi vill säkra skolans 
resurser genom att 
låta staten överta an-
svaret nationellt för 
skolans finansiering, 
vill vi även stärka de 
mer praktiskt oriente-
rade kunskapsmålen 
i exempelvis skoläm-
net Idrott och hälsa.  
Genom att renodla 
ämnet kan tid frigö-
ras från mer aka-
demiska studier till 
mer rörelsebetonade, 
praktiska övningar 
och utflykter.

Skolans roll för att 
få uppleva skog, 
mark och sjö är 
stor för många 
barn och ungdo-
mar. Varför det 
inte alltid görs 
måste skolorna 
svara på och det 
är därför också 
bra att Skolinspek-
tionen följer upp 
verksamehten – 
och om särskilda 
insatser behövs är 
det troligen bäst 
att göra på kom-
munal nivå. 

Detta är oroande. 
Här behövs mer 
information om 
varför fruliftsin-
dervisning behövs. 
Det är viktigt att 
alla barn i Sverige 
får med sig en 
grundläggande 
kunskap både om 
allemansrätten 
och om att röra 
sig i skog och 
mark samt hur 
olika uppkomna 
situationer i natu-
ren kan hanteras. 
Vi behöver titta på 
hur de friluftspo-
litiska målen kan 
nås.

Vi vill bland annat 
återinföra frilufts-
dagarna i skolan. 
Vi vill även infö-
ra den nordiska 
handlingsplanen 
för friluftsliv i 
Sverige och vi vill 
dessutom införa 
friluftslivsår vilket 
skulle uppmärk-
samma friluftslivet 
för de som idag 
står långt ifrån och 
förhoppningsvis 
väcka ett intresse 
till naturen och 
friluftslivet.

Fråga: Riksdagens uppföljning av de tio friluftspolitiska målen visar att målet om Ett rikt 
friluftsliv i skolan utvecklas sämst. Enligt skolinspektionen får bara hälften av eleverna den 

friluftsundervisning som de har rätt till. Vill ert parti försöka lösa denna situation? 


